
 

Akademický senát 

Akademický senát 
Akademika Heyrovského 1203/8, 500 05 Hradec Králové 

tel. (+420) 495 067 111 

e-mail: as.vedeni@faf.cuni.cz 

www.faf.cuni.cz/as 

Zápis z 35. zasedání Akademického senátu 
č. j. UKFaF/1393/2024 

konaného dne 17. 1. 2024 od 14:00 hodin v restauraci Pivovarské domy 

Přítomni: Čech Petr, Čech Stanislav, doc. Červený Lukáš, Mgr. Gazárková Taťána (do 17:05), 
Hanusová Anna (on-line; bez práva hlasovat), Horny Matyáš, dr. Hošťálková Anna, Janovcová 
Hana, dr. Kastner Petr (od 14:28), doc. Krátký Martin, dr. Kudláčková Zděnka, dr. Macháček 
Miloslav, doc. Malý Josef (od 14:13), doc. Sklenářová Hana, prof. Šatínský Dalibor, dr. Vokřál 
Ivan, doc. Vraníková Barbora 
 
Vedení fakulty: doc. Roh Jaroslav, prof. Šimůnek Tomáš, doc. Kučera Radim, prof. Nachtigal 
Petr (do 16:39), prof. Nováková Lucie, prof. Štaud František, prof. Zimčík Petr, Ing. Vlčková 
Lenka  
 
Hosté: dr. Částek Michal (do 15:20), Ing. Hon Pavel (od 14:15 do 16:08), dr. Jirkovský Eduard, 
prof. Manďák Jiří (do 15:08), Mgr. Matějka Lukáš (do 17:04), dr. Matouš Petr, Ing. Mikešová 
Veronika (do 16:08), Ing. Navrátilová Lucie 
 
Sekretářka Akademického senátu: Dvořáková Ivana 
 
Omluveni: dr. Bárta Pavel, doc. Boušová Iva, dr.  Jančálková Pavla, Mgr. Kerda Marek, Khatibi 
Seyedmohammad, doc. Siatka Tomáš, Bc. Straková Jana 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

5. Informace o krátkodobých pronájmech prostor FaF UK v roce 2023 

6. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED 

– BAK & SYNER“ a Univerzitou Karlovou 

7. Různé 

 

 



1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu FaF UK doc. Krátký ve 14:05 zahájil 35., výjezdní, zasedání 
senátu. Na úvod přivítal senátory, vedení fakulty a hosty zasedání. Poděkoval současným 
senátorům za odvedenou práci a popřál fakultě hodně zdaru v období působení senátu 
nového. 
 
Senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Jako skrutátoři pro zasedání byli určeni Mgr. 
Gazárková a senátor Matyáš Horny, zápis provedla Ivana Dvořáková. 
 
Následně přítomní uctili minutou ticha památku obětí tragické události, ke které došlo ve 
čtvrtek 21. prosince 2023 na Filozofické fakultě Univerzity Karlovy. 
 
 
2. Schválení programu 

S navrženým programem 35. zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu. Z organizačních 
důvodů byla předsedou AS FaF UK navržena změna pořadí projednávaných bodů. 
 
Pozměněný návrh programu: 
 

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

4. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED 

– BAK & SYNER“ a Univerzitou Karlovou 

5. Informace z AS UK a komisí AS UK 

6. Informace o krátkodobých pronájmech prostor FaF UK v roce 2023 

7. Různé 

 
Doc. Krátký vyzval senátory nejprve k hlasování o schválení změny programu. 
 
Hlasování: 16-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil změnu programu 35. zasedání. 
 
Následně předseda AS FaF UK vyzval k hlasování o schválení upraveného programu 35. 
zasedání. 
 
Hlasování: 16-0-0 (pro-proti-zdržel se) 
Závěr: AS FaF UK schválil program 35. zasedání. 
 
 
3. Vystoupení vedení FaF UK 

Doc. Roh /děkan fakulty/: 

• Připomenutí současného stavu předfinancování stavby Mephared 2 
o Stavba centrální budovy je v tuto chvíli plně hrazena z dotace Ministerstva 

školství, mládeže a tělovýchovy. Spoluúčast UK je stanovena. 
o Stavební práce u budovy fakult jsou hrazeny z vlastních zdrojů Farmaceutické 

a Lékařské fakulty Hradec Králové. 



▪ Dotace z komponenty 3.2.4 Národního plánu obnovy (NPO) je vázána 
na realizaci tří provázaných projektů:  

• Mephared 2 a Biocentrum Albertov Univerzity Karlovy 

• BioPharma Hub Masarykovy univerzity. 
▪ Alokace ve výši cca 7 mld. Kč bez DPH bude přidělena Karlově univerzitě 

jako celku. Následně budou prostředky interně rozděleny mezi projekty 
Mephared 2 a Biocentrum Albertov tak, aby mohlo dojít k realizaci 
obou. 

▪ 16. 1. 2024 se proto uskutečnilo jednání vedení univerzity a zástupců 
obou projektů včetně děkanů ohledně rozdělení finančních prostředků. 

• Informace z jednání 16. 1. 2024 
o Projekt Mephared 2 byl připravován dle pokynů rektorátu UK tak, aby 

v nákladech bylo zahrnuto pouze vybavení nezbytně nutné pro splnění 
podmínek NPO a kolaudace stavby. Veškeré dosavadní odhady vycházely 
z předpokladu totožných podmínek pro projekt Biocentrum Albertov. 

o Během jednání však byla, vůbec poprvé za několikaletou dobu trvání přípravy 
obou projektů, přednesena informace o dodatečných nákladech na přístrojové 
vybavení Biocentra Albertov. Rozdíl mezi výslednými stavbami – hradeckou 
s pouze nezbytným vybavením pro splnění podmínek NPO a kolaudaci 
a pražskou plně vybavenou – by byl dramaticky odlišný. 

o Zároveň i finanční závazek kofinancování, který bude stanoven v žádosti 
o poskytnutí podpory z komponenty 3.2.4 NPO, by byl nesrovnatelný. 
U projektu Mephared 2 by překračoval 2,1 mld. Kč, zatímco u projektu 
Biocentrum Albertov by činil cca 600 mil. Kč. Tuto skutečnost na přímý dotaz 
potvrdil i kvestor UK Mgr. Maňásek. 

o Případné dotazy ohledně schopnosti hradit tak velký závazek je nutné 
adresovat vedení Univerzity Karlovy, vedení Farmaceutické a Lékařské fakulty 
v Hradci Králové není schopno se k nim vyjádřit. 

 
Informace potvrdili a doplnili programová manažerka projektu Mephared 2 Ing. Mikešová 
a děkan Lékařské fakulty Hradec Králové prof. Manďák, kteří se též jednání zúčastnili. 
 
Prof. Zimčík dodal, že stále hledáme a zavádíme další úsporná opatření, ta však pochopitelně 

nemohou problém financování tohoto rozsahu vyřešit.  

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi dotazem, zda se do budovy Biocentra Albertov bude také z důvodu 

úspor stěhovat vybavení ze stávajících prostor.  

Prof. Manďák odpověděl, že se jedná o další budovu pro zapojené fakulty při zachování všech 

stávajících, takže se vybavení stěhovat nebude. 

Doc. Roh dodal, že samozřejmě chápeme nutnost pořízení veškerého základního zařízení, 

bohužel však současné zdroje nejsou dostačující pro financování excelentního přístrojového 

vybavení.  

Do diskuze se dále zapojili prof. Manďák, doc. Roh, prof. Zimčík a doc. Krátký. Zmíněna byla 

i podobná výše dotace na oba projekty na vybavení poskytnutá z ERDF.  

 

Doc. Sklenářová se zeptala, zda se již někdy jiné fakultě Univerzity Karlovy vznikl finanční 

závazek takového rozsahu. 



Doc. Roh odpověděl, že ne, že se zadlužení Fakulty humanitních studií řešilo pouze 

vnitrouniverzitně, a Ing. Vlčková dodala, že si doposud UK žádný takový úvěr nebrala.  

Doc. Kučera se zeptal, jak bylo řešeno financování stavby budovy Lékařské fakulty v Plzni. 

Ing. Mikešová uvedla, že se v době výstavby plzeňského kampusu jednalo o výrazně nižší 

náklady na 1 m2. Při celkových nákladech cca 2 mld. Kč činila spoluúčast cca 500 mil. Kč 

a financování bylo řešeno interním úvěrem. 

 

Do diskuze na téma enormního finančního závazku a jeho možných řešení se zapojili Mgr. 

Matějka, dr. Hošťálková, doc. Krátký, Ing. Mikešová, prof. Manďák, prof. Šimůnek, Ing. 

Vlčková a dr. Jirkovský.  

Doc. Roh zopakoval, že na fakultní úrovni nejsme schopni dotazy ke schopnosti financování 

závazku plynoucího ze spoluúčasti na projektu Mephared 2 zodpovědět, ani jeho výši ovlivnit. 

Otázky budou muset být položeny vedení Univerzity Karlovy. 

Doc. Krátký navrhl možnost svolání společného zasedání AS FaF UK a AS LF HK s vedením 

univerzity. 

 

Doc. Kučera se dotázal, jestli stále platí informace, že dorazí premiér ČR na avizované 

poklepání základního kamene. 

Doc. Roh odpověděl, že v plánovaný termín 15. 2. 2024 by se nemohla dostavit paní rektorka 

UK prof. Králíčková, proto navrhla jiné termíny, na které zatím kancelář premiéra nestačila 

reagovat. 

 

Prof. Manďák poděkoval za spolupráci i pozvání na toto zasedání AS FaF UK. Dále uvedl, že 

uvítá přítomnost děkana FaF doc. Roha a pracovníků Mephared 2 na zasedání AS LF HK.  

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy.  

 

Prof. Šimůnek /Vnitřní záležitosti, projektová činnost a strategický rozvoj fakulty/: 

• V rámci soutěže Grantové agentury ČR na podporu grantových projektů základního 

výzkumu získal podporu projekt dr. Jirkovského (hl. řešitel) a Univerzity v Lublani 

s názvem „Náhrady bisfenolu A: zdravotní rizika ve vztahu k endokrinnímu 

a kardiovaskulárnímu systému“. 

• Projekt Interexcelence „Unikátní izoformově-selektivní inhibitory topoizomerázy II 

jako nástroj k účinné a bezpečné protinádorové terapii“ byl přijat k realizaci. Hlavním 

řešitelem je FaF UK (doc. Roh), spoluřešitelem je LF HK. 

• Ministerstvu školství, mládeže a tělovýchovy byla podána žádost o dotaci projektu 

OncoPharm v rámci výzvy Mezisektorová spolupráce pro ITI (OP JAK). 

• Probíhají intenzivní přípravy akreditace dvou studijních programů (bakalářský 

program Léčivé rostliny a nutraceutika a navazující magisterský program Fytochemie), 

inovací dvou předmětů a tvorba dvou kurzů celoživotního vzdělávání v rámci výzvy 

Zelené dovednosti (Green Deal) Národního plánu obnovy. Stanoveným garantem je 

prof. Cahlíková. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy.  

 



Doc. Kučera /Studijní záležitosti – Farmacie/:  

• Kolegiem děkana byly schváleny termíny přijímacích zkoušek pro přijetí ke studiu 

v akademickém roce 2024/2025: 

o 7. 6. 2024 studijní program Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví 

a Bioanalytická laboratorní diagnostika ve zdravotnictví. 

o 8. 6. 2024 studijní program Farmacie. 

o Režim přijímacího řízení zůstane stejný jako v předchozím akademickém roce, 

tedy vč. zapojení technickohospodářských pracovníků. 

• Žádost o přidělení sportovních stipendií a stipendií zvláštního zřetele hodných je 

možné podat na studijní, resp. vědecké oddělení do 26. 1. 2024.  

• Studijní komisi AS FaF UK bylo předáno slovní hodnocení získané v rámci hodnocení 

výuky studujícími za akademický rok 2022/2023. K hodnocení výuky je také plánována 

schůzka Studijní komise AS FaF UK na 14. 2. 2024. 

• S ohledem na rozdělení 1. ročníku na dva úseky studia dojde ke změně vnitřního 

předpisu Pravidla pro přiznávání stipendií na Farmaceutické fakultě v Hradci Králové. 

Bude představeno na následujícím zasedání AS FaF UK.  

• Poděkování za spolupráci AS FaF UK a všem, kteří se podíleli na studijní agendě. 

 

Doc. Vraníková otevřela diskuzi. 

 

Doc. Sklenářová podala podnět, zda by bylo možné reagovat na hodnocení výuky studujícími, 

jelikož jsou mnohdy negativně hodnocena subjektivní kritéria, která nelze ovlivnit (sympatie 

pedagoga či zajímavost tématu aj.). Jelikož se často jedná o anonymní komentáře, není možné 

zaslat reakci konkrétnímu studentovi. Z tohoto důvodu by uvítala možnost vyjádřit se 

k anonymnímu hodnocení. Dodala, že by bylo vhodné, aby se studenti v hodnocení zaměřili 

na to, co lze ovlivnit. 

Doc. Kučera uvedl, že některé fakulty organizují k výsledkům hodnocení setkání, příp. využívají 

možnost reagovat na hodnocení v SIS, nezná však konkrétní řešení. Poptá tuto možnost 

u vedoucího oddělení informačních systémů dr. Kouly. Také již o možnosti reagovat na 

hodnocení např. za katedru nebo daný předmět uvažoval. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy.  

 

Prof. Nachtigal /Studijní záležitosti – Anglická výuka, laboratorní diagnostika ve 
zdravotnictví/: 

• S ohledem na probíhající zkouškové období apel disciplinární komise na dodržování 

povinností při konání zkoušek, a to ze strany studentů i vyučujících. Jakékoli podvodné 

jednání studenta je vyučující povinen postoupit disciplinární komisi.  

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Doc. Kučera doplnil informaci, že povinnosti studentů v souvislosti s konáním jejich studijních 

povinností, nástroje pro předcházení podvodného jednání a postup při jeho odhalení 

stanovuje Opatření děkana č. 2/2023 Pravidla, která je student povinen dodržovat v průběhu 

konání studijní povinnosti. Všem studentům byl odeslán informativní e-mail do fakultní 



poštovní schránky (kterou jsou povinni využívat). Nelze se proto odvolávat na 

neinformovanost. 

Mgr. Matějka dodal, že studenti jsou informováni o povinnosti řídit se vnitřními předpisy. 

Neznalost fakultních či univerzitních vnitřních předpisů neomlouvá, informativní e-mail byl 

tedy rozeslán nad rámec našich povinností.  

 

Dr. Vokřál podal podnět, zda by bylo možné uvést v SIS povinnost souhlasu s podmínkami 

zkoušky, bez něhož by nebylo možné se k dané zkoušce přihlásit, namísto fyzického podpisu 

prohlášení, že se student seznámil s Pravidly pro studenty OD č. 2/2023. 

Doc. Kučera odpověděl, že dle OD č. 2/2023 vyučující mohou nechat studenty před konáním 

studijní povinnosti podepsat prohlášení, že se s těmito pravidly seznámili. Nejedná se však 

o povinnost. V SIS by mohla být případně uvedena informativní upozornění, s níž by však 

studenti nevyjadřovali souhlas. 

 

Prof. Šatínský sdělil, že disciplinární komise může zvolit různé možnosti řešení podvodného 

jednání studentů a považoval by za vhodné volit spíše přísnější formu, která by ostatní od 

nekalého jednání odradila.  

Prof. Nachtigal uvedl, že se v tuto chvíli nejedná o tolik případů a že se proti výsledku jednání 

disciplinární komise může student odvolat.  

Mgr. Matějka doplnil, že jsou různé stupně řešení – projednání věci, napomenutí, 

podmínečné vyloučení a vyloučení ze studia. Vhodné je postupovat u srovnatelných případů 

obdobně. Rektorka Univerzity Karlovy může po odvolání případně opatření zmírnit. 

Prof. Šatínský a doc. Krátký uvedli, že za zásadní považují, aby bylo podvodné jednání 

disciplinární komisí řešeno, nikoli výsledné opatření.  

To potvrdily i místopředsedkyně Hanusová a senátorka Janovcová, které apelovaly na 

vyučující, aby informace o podvodném jednání disciplinární komisi předávali. Mezi studenty 

se tak více rozšíří povědomí o tom, že na každé jejich nekalé jednání bude reagováno. Řada 

studentů o existenci disciplinární komise neví. 

Do diskuze se dále zapojili prof. Nachtigal, Mgr. Matějka, dr. Hošťálková zmínila jistou 

rezignaci mezi vyučujícími a doc. Malý, který zmínil chybějící technické nástroje. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy.  

 

Prof. Štaud /Vědecká činnost/:     

• Bylo zveřejněno hodnocení publikační činnosti zaměstnanců FaF za rok 2023 včetně 

TOP 10 publikujících pracovníků dle fakultní metodiky a podílu kateder na publikační 

aktivitě fakulty. Všem pak poděkoval a nejúspěšnějším pogratuloval. 

o Pokles publikační aktivity oproti roku 2022 z cca 145 na 110 způsobený jak 

snižováním počtu publikací v MDPI a Hindawi, tak snahou o publikování 

v kvalitnějších časopisech (méně publikací v Q3 a zejména v Q4). Zároveň 

výrazně pokles počet publikací v MDPI a Hindawi ze 30 na 11. 

• Obdrželi jsme několik formálních připomínek k žádosti o akreditaci dvou doktorských 

studijních programů uskutečňovaných ve spolupráci s Lékařskou fakultou Hradec 

Králové, které budou zpracovány. U dvou programů garantovaných LF HK došlo ke 

stažení žádostí z důvodu formálních nedostatků.  



• 4. 1. 2024 proběhla schůzka vedení fakulty (doc. Roh, prof. Šimůnek a prof. Štaud) 

s prorektorem pro vědeckou a tvůrčí činnost prof. Krištoufkem. Cílem jednání nebyly 

konkrétní výstupy, ale diskuze k našim preferencím a představám, např. ohledně 

hodnocení doktorského studia. 

o Průměrná úspěšnost doktorského studia ve standardní době studia + 1 rok na 

UK v roce 2023 činila 11 % (FaF měla nejvyšší úspěšnost z fakult, tj. 27 %). 

• Byly zpracovány žádosti o podporu postdoktorandů a mladých vědeckých pracovníků 

pro rok 2024 ze Strategického fondu děkana programu Cooperatio PharmSci. 

• 30. – 31. 1. 2024 se uskuteční 14. postgraduální a postdoktorandská konference. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Dr. Kudláčková se ujistila ohledně uvedené procentuální úspěšnosti postgraduálního studia 

na UK, prof. Štaud údaje potvrdil.   

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy ani připomínky. 

 

Prof. Nováková /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/:  

• Poděkování všem, kteří se zapojili do organizace Dne otevřených dveří a Jednodenní 

juniorské Univerzity Karlovy 6. 1. 2024. Pozitivní zpětná vazba od účastníků, 

provázejících studentů i pořadatelů. Registrováno bylo cca 300 zájemců. 

• Ve dnech 23. – 25. 1. 2024 se uskuteční veletrh Gaudeamus Praha. Hybridní formou 

se dnes koná schůzka se studenty k představení doprovodného programu. 

• Popularizační akce pro rok 2024 

o Veletrh vědy: 30. 5 – 1. 6. 2024 

o Vědafest: 19. 6. 2024 

o Noc Vědců s tématem Proměna: 27. 9. 2024 (v průběhu února či března již 

proběhne první organizační schůzka, do prázdnin by již mělo být kompletně 

připraveno). Zájemci o pomoc s přípravou se mohou hlásit. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

 

prof. Zimčík /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 

• Z důvodu zvýšené ochrany byl změněn režim vstupu do budovy na Zámostí. Vstup do 

objektu je už možný pouze za pomoci identifikačního průkazu nebo čipu. Pro 

návštěvníky je vstup zajištěn pomocí zvonku na paní sekretářku. Je zvažována možnost 

zavedení elektronického vrátníku, který by zajistil komunikaci s příchozími a dálkové 

ovládání vstupních dveří. 

• V pátek 19. 1. 2024 se sejde komise výpočetní techniky. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

 

Ing. Vlčková /tajemnice fakulty/: 



• Fakulta zaslala finanční dar Nadačnímu fondu UK na pomoc zasaženým tragickými 

událostmi na Filozofické fakultě UK. Poděkování prof. Cahlíkové za příspěvek. 

• Byla podepsána nová nájemní smlouva s Národním památkovým ústavem na 

pronájem prostor užívaných Českým farmaceutickým muzeem, a to na období 3 let. 

Cena nájemného odpovídá ceně z předchozího roku se zohledněním inflace. Stále však 

nebyla podepsána smlouva o spolupráci. 

• Probíhá zúčtování všech financí za rok 2023 a příprava závěrečných zpráv.  

• Hospodaření pro rok 2024 probíhá jako každoročně zatím v provizoriu, letos 

ovlivněném stavbou M2. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty.  

 

 

4. Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED – 
BAK & SYNER“ a Univerzitou Karlovou 

Doc. Roh uvedl bod a předal slovo programové manažerce projektu Mephared 2 Ing. 

Mikešové. 

Ing. Mikešová sdělila, že dodatků ke Smlouvě o dílo může být a pravděpodobně bude ještě 

celá řada. Jakmile se na stavbě zrealizuje cokoli odlišně od původního plánu, je nutné ošetřit 

tuto změnu dodatkem. Nastat mohou změny s nulovým finančním dopadem a změny 

ovlivňující rozpočet, které mohou vzniknout situací na stavbě, příp. mohou být vyvolané námi 

ve snaze snížit náklady. Nyní je projednáván Dodatek č. 2, na jehož základě dojde ke změnám 

na skeletu a základové desce, a tedy ke snížení rozpočtu o cca 31 mil. Kč. Tyto změny vyžadují 

přeprojektování ze strany zhotovitele stavby, proto je dodatkem definováno i posunutí 

termínu Milníku č. 5 (nebudou však dotčeny celkové termíny). Dodatkem č. 2 je zároveň 

rozšířen způsob písemné komunikace o software Dalux Build. Toto rozšíření a zjednodušení 

komunikace prostřednictvím systému dodavatele není běžné a velmi za něj děkujeme. 

Rozšíření komunikace o software Dalux Build nemá dopad na cenu díla. 

 

Následně garant stavby za FaF UK Ing. Hon zodpověděl dotazy vznesené senátory a zaslané 

vedení fakulty a týmu MEPHARED 2 předem. 

• Jak je možná taková úspora materiálu v různých částech stavby a proč s ní nebylo 

počítáno již v originální verzi projektu? 

o Projektová dokumentace má několik fází – studie, dokumentace pro územní 

řízení, dokumentace pro stavební povolení, dokumentace pro provedení 

stavby, dokumentace pro výběr zhotovitele a realizační dokumentace 

obsahující i dílenskou dokumentaci. Každý předchozí stupeň projektové 

dokumentace má v sobě určitou materiálovou, finanční i prostorovou rezervu 

pro budoucí vývoj akce (jak pro optimalizaci, tak pro změnu nároků v určitém 

rozsahu). Některé části stavby, jako je třeba stavebně-konstrukční část 

(statika), má několik řešeníZhotovitel stavby po získání zakázky, s ohledem na 



své technické, personální a časové možnosti, může zvolit jinou cestu, která 

vede ke stejnému cíli. Proto zhotovitel stavby na významné části stavby 

zpracovává tzv. realizační a dílenskou projektovou dokumentaci, kde se vše 

výše uvedené zohlední. Např. při volbě jiného statického řešení skeletu 

(stropů, sloupů a založení), může dojít k úspoře. 

• Nebude to na úkor funkčnosti budovy – např. odhlučnění či statika objektu? Nebude 

pak potřeba brzká rekonstrukce? 

o Dotaz ke statice objektu byl již zodpovězen viz předchozí bod. 

o Optimalizace železobetonového skeletu objektu (stropy, sloupy, založení) ctí 

požadavky investora, který si stanovil požadované využití prostor s budoucí 

flexibilitou budovy, z čehož vyplynuly potřebné únosnosti. Došlo také 

k optimalizaci protihlukového opatření, tj. protihlukové stěny na střeše kolem 

vzduchotechnických jednotek, které byly vyprojektovány s rezervou a volbou 

dražšího panelu, který se používá spíše do husté bytové zástavby. I přes 

záměnu těchto panelů musí být dodrženy denní a noční limity decibelů 

v chráněných prostorech dle platné legislativy. Požadavky konstrukcí řeší také 

ČSN a EN, které jsou vždy splněny a jakákoli změna je kontrolována technickým 

dozorem stavby (TDS), autorským dozorem (AD) a M2 týmem. 

o Materiály použité na stavbu Kampusu mají životnost několik desítek let, tedy 

není důvod obávat se brzké rekonstrukce, pakliže nedojde k běžnému 

opotřebení nebo poškození. Samozřejmě jsou v objektu „spotřební“ 

záležitosti, podléhající pravidelné výměně a servisu.  

• Ad zemědělské využití zeminy z podorničí – je již domluven odběratel? Případně jak 

bude vybírán? 

o Podorničí získané při realizaci spodní stavby bylo z části deponováno pro 

zpětné použití kolem budoucího Kampusu. Jelikož zbylý objem nebylo možné 

nikde deponovat, byla zde snaha využít jej jiným způsobem. Zahájeno bylo 

jednání s městem Hradec Králové, které projevovalo obrovský zájem o tuto 

hmotu, ze které by bylo možné vybudovat protihlukový val na střelnici 

v Malšovicích. Jiná jednání proto vedena nebyla. Ze strany města však došlo 

nakonec k odmítnutí realizace, protože po zjištění podrobných zákonných 

podmínek nebylo město schopné potřebné podmínky zajistit.  

o Zhotoviteli se podařilo nepatrnou část podorničí darovat zemědělci, ale zbytek 

byl jako výkopek odvezen na skládku.  

• Z jakého důvodu nebyla známa přesná poloha kabelu Ministerstva obrany (MO ČR)? 

MO nespolupracovalo, případně poskytlo zavádějící údaje? 

o Kabel Ministerstva obrany spadá pod režim „TAJNÉ“, kde je pro projekční práce 

a realizaci zapotřebí osvědčení, které uděluje Národní bezpečnostní úřad dle 

vyhlášky č. 363/2011 Sb., vyhláška o personální bezpečnosti a o bezpečnostní 

způsobilosti. 

o Proces projektování probíhá tak, že MO poskytne přibližnou trasu kabelu 

vyznačenou v situaci 1:1 000 pásem v nemalé šíři (poměrná část louky) 

s informací, že se poloha kabelu upřesní v dalším stupni projektové 

dokumentace. Polohu kabelu ověřovali naši projektanti při projektování. 

Prováděcí a realizační projektovou dokumentaci jim zpracovala jako 



subdodavatel projektantů firma Sitel, která má příslušná oprávnění. Dle 

výkresů nic nenaznačovalo, že se dostane tento kabel do kolize s vytyčením 

stavební jámy. 

• Zajímal by mě způsob vzniku dodatků ke smlouvě na stavbu Mephared 2, jakým 

procesem ten dodatek projde, než se dostane k projednání senátu. Vím, že z právního 

hlediska jsou v pořádku a zkontrolované. Jak je to z hlediska přiměřenosti nákladů? 

Sice jsem ty excelové tabulky prošla, ale nejsem schopná z nich vyčíst, ani jestli jsou 

jednotlivé položky cenově přiměřené, ani jestli jsou nezbytné. Když tedy vzniknou 

nějaké vícepráce/méněpráce, zkontroluje dozor investora jejich přiměřenost? 

o Kontrola věcné technické podoby méně/víceprací probíhá ze strany TDS, který 

má ve svém týmu rozpočtáře (soudního znalce), ze strany AD, který má na své 

straně autora soutěžního rozpočtu a výkazu výměr, a ze strany M2 týmu, kde 

máme jak stavební inženýry, tak ekonomy (finančního manažera).  

o Stanovení ceny těchto prací je přímo staveno ve Smlouvě o dílo. Dodržení 

těchto pravidel se kontroluje při tvorbě položkového rozpočtu.  

• Z čeho vychází naše potřeba zhotovit celé chodníkové těleso podél ulice Zborovská? 

o Potřeba realizace celého tělesa chodníku (komunikace) vychází z několika 

bodů: 

▪ S ohledem na provedení nutných přeložek inženýrských sítí (veřejné 

osvětlení, kabel MO ČR aj.) zasahujeme do stávající komunikace, proto 

jsme nuceni uvést tuto komunikaci do původního stavu. 

▪ Stávající komunikace neodpovídá platným předpisům, což by nevadilo, 

kdyby se do ní nezasahovalo. V případě, že stavbou zasáhneme tuto 

komunikaci, musíme se držet platné legislativy.  

▪ Mohli bychom realizovat pouze části dotčené stavbou, což je asi 80 % 

celé komunikace, ale navazovali bychom na nerovnou komunikaci 

v jiné šíři, výšce (niveletě) i pozici směrem od Zborovské ulice. Proto se 

aktivně řešila spoluúčast města (viz další bod). 

• Pokud jsem se v katastru dobře díval, chodníkové těleso podél kampusu v ulici 

Zborovská je aktuálně na pozemcích města/kraje. Bude město na stavbě nějak 

finančně participovat? 

o Chodník podél Zborovské ulice, který budeme obnovovat, patřil v roce 2019 

MO ČR, které o tom však nevědělo. Vlastnictví bylo dohledáno v archivu 

Stavebního úřadu Hradec Králové. Pozemky pod chodníkem měly několik 

vlastníků, vč. města, kraje, Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových 

(ÚZSVM) se správou FNHK.  

o Po společné dohodě došlo k převodu tohoto majetku na město Hradec 

Králové, které zajistilo souhlas s demolicí (nezbytný dokument do našeho 

územního řízení). Chodník bude stavět UK (je součástí našeho stavebního 

povolení) a vlastníkem se proto stane UK (jiné zákonné řešení není). Nicméně 

v roce 2020 byla s městem uzavřena budoucí smlouva darovací tak, aby se 

město stalo vlastníkem tohoto nového chodníku, a to na svých pozemcích, 

které postupně vykupuje. Protože chodník městu darujeme, bude město 

i finančním investorem této části stavby. Dle této darovací smlouvy město 

Hradec Králové daruje UK částku 5,9 mil. Kč na vybudování tohoto chodníku. 



 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Dr. Kudláčková se dotázala, zda bude nově zvolený způsob řešení protihlukových opatření 

opravdu dostačující. 

Ing. Hon potvrdil, že bude a vysvětlil parametry protihlukových opatření, která byla plánována 

a která budou skutečně realizována. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky, proto bylo přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 17-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát FaF UK projednal návrh předloženého Dodatku č. 2 ke Smlouvě 

o dílo uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED – BAK & SYNER“ a Univerzitou 

Karlovou a souhlasí s jeho uzavřením. 

 

Předsedající vyhlásil přestávku (16:08 – 16:25) na občerstvení a poděkoval zástupcům 

projektu Mephared 2 účast na tomto zasedání. 

 

 

5. Informace z AS UK a komisí AS UK 

Dr. Kudláčková nejprve přednesla informace ze zasedání předsednictva AS UK dne 8. 1. 2024 

na základě podkladů poskytnutých Mgr. Maškovou. 

• Během února 2024 se budou nově zřizovat všechny komise AS UK, případní zájemci 

mohou využít formulář Členství v komisích AS UK na odkazu 

https://forms.office.com/e/GhBN9f4ANs. S dotazy k agendě jednotlivých komisí AS 

UK je možné se obrátit na Mgr. Maškovou. 

• Avizovaný záznam semináře o Principech rozdělování příspěvků a dotací na UK 

https://cuni.cz/UK-5778.html (předposlední odkaz na konci strany).  

• Otevření otázky koeficientů náročnosti oborů (KEN) se odkládá na únor/březen kvůli 

tragickým událostem na Filozofické fakultě UK. 

• Informace k prosincovým tragickým událostem na Filozofické fakultě: 

o Z Nadačního fondu UK půjde finanční podpora poškozeným a jejich rodinám, 

nejen těm zesnulým, ale i raněným, kteří budou potřebovat, např. rehabilitace, 

psychosociální podporu aj. 

o Kdokoli by se chtěl zapojit do aktivit, které univerzitu v této věci čekají, je vítán. 

Budou pořádány různé akce. 

o 21. 1. 2024 proběhne pieta (měsíc od události) a první vstoupení do atria 

budovy FF, akce bude také rozšířena do Rudolfina. 

o Bývalý člen kolegia rektorky pro eGovernment a bezpečnost Jan Jindra ukončil 

svou práci ještě před tragickou událostí na FF, i přesto pomáhal v krizovém 

štábu. Na jeho místo byl nově jmenován Otomar Sláma (současný ředitel CUIP 

a člen kolegia rektorky pro transfer a podporu technologií). 

• Avizované body programu následujícího zasedání AS UK dne 19. 1. 2024: 

https://forms.office.com/e/GhBN9f4ANs
https://cuni.cz/UK-5778.html


o Jmenování dalších členů Hlavní volební komise AS UK (FaF zastupuje a další tři 

roky bude dr. Matouš). 

o Předložení zprávy o čerpání prostředků AS UK, vč. odměn a stipendií pro 

senátory. 

o Projednání tří nájemních smluv (1. LF UK, 2 LF v Plzni). 

o Projednání záměru prodeje nemovitosti zámku Zahrádky. 

• Informace z komisí AS UK: 

o Sociální komise: 

▪ Byly diskutovány studentské žádosti o podporu zájmové činnosti 

a zdražení jídel v menzách. Ovlivňující faktory zvýšení cen jídla na 

základě e-mailové odpovědi ředitelky Kolejí a menz jsou: zvýšení sazby 

DPH z 10 % na 12 %, nárůst cen energií, cena surovin v okamžiku 

sestavení jídelníčku a navýšení dodavatelských cen. 

o Komise pro třetí roli: 

▪ Bude zasedat zítra 18. 1. 2024. 

 

Dr. Jirkovský doplnil sdělení o informace ze zasedání dalších komisí AS UK. 

• Ekonomická komise: 

o Záměr prodeje zámku Zahrádky: 

▪ Roční náklady na údržbu památkově chráněného objektu Zahrádky 

u České Lípy (zahrada s oranžerií a zámek, který vyhořel) činí cca 

1,5 mil. Kč ročně. 

▪ Žádná z fakult neprojevila o objekt zájem, proto se vedení UK 

na podzim 2023 rozhodlo pro jeho prodej formou aukce s vyvolávací 

cenou 32 mil. Kč. Tento záměr však nebyl projednán v AS UK, což 

vyvolalo na podzimním zasedání vlnu nevole, zámek byl proto z prodeje 

stažen. 

▪ Ekonomická komise nyní nepodpořila opětovný pokus vedení UK 

o prodej nemovitosti formou aukce s vyvolávající cenou 32 mil. Kč.  

▪ V návaznosti na obsah dopisu starosty obce Zahrádky adresovaného 

předsedovi AS UK prof. Zahálkovi, se bude kvestor UK Mgr. Maňásek 

snažit dohodnout s obcí Zahrádky na dalším využitím objektu. 

o Čerpání prostředků AS UK bylo schváleno bez diskuze a výhrad. 

• Komise pro IT nezasedala. 

• Komise pro vědu zasedne v pondělí 22. 1. 2024. V tuto chvíli není znám program, ale 

měl by se účastnit prorektor pro vědeckou a tvůrčí činnost prof. Krištoufek. 

 

Dále vystoupil člen Hlavní volební komise pro volby do AS UK dr. Matouš se sdělením týkajícím 

se voleb do AS UK. 

• Již od prosince řeší Katolická teologická fakulta problémy s realizací voleb do AS UK.  

o Z důvodu pochybení v přípravě voličských seznamů v elektronické formě voleb 

byly tyto volby zrušeny a KTF bylo nařízeno volby opakovat, a to již v prezenční 

formě. 



o Jelikož nebyla splněna podmínka přítomnosti alespoň dvou členů volební 

komise ve volební místnosti, obdržela hlavní volební komise stížnosti i proti 

těmto volbám. 

o Reakcí Hlavní volební komise tak bude snaha o novelizaci volebního řádu 

a vypracování jednotného dokumentu o technických podrobnostech 

organizace, průběhu a zabezpečení voleb. 

o Tímto dokumentem se řídí i elektronická forma voleb do AS FaF UK, proto by 

tato změna ovlivnila i průběh dalších voleb do AS FaF UK. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

 

Dr. Kudláčková a doc. Krátký poděkovali dr. Matoušovi za perfektní práci předsedy volební 

komise při volbách do AS FaF UK. 

Tajemnice fakulty Ing. Vlčková se připojila k poděkování a zmínila, že velký dík za realizaci 

voleb patří i vedoucímu Oddělení informačních systémů dr. Koulovi. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace o zasedání AS UK a komisí AS UK. 

 

 

6. Informace o krátkodobých pronájmech prostor FaF UK v roce 2023 

Doc. Roh jako předkladatel uvedl bod.  

• Doc. Krátký otevřel diskuzi, v rámci které doc. Roh zodpověděl dotazy vznesené 

senátory AS FaF UK: Zajímá nás při krátkodobém pronájmu, kdo a co tady bude na 

půdě fakulty prezentovat? 

o Pochopitelně nás detaily jako nájemce, účel nájmu aj. zajímají. Řeší IPTO, se 

schválením tajemnice fakulty. Zavedené akce se „nelustrují“. 

• První tři položky jsou téměř stejné a u jedné se cena liší. Co je důvodem? Prosíme 

o „rozkrytí“ těchto položek. Jde o větší místnost/více místností? Obecně nejsou stejné 

hodinové sazby u jednotlivých pronájmů. 

o Obecně se sazby liší u jednotlivých objektů i místností FaF UK. 

• Liší se sazby za pronájem v místnostech na Akademika Heyrovského a M1? 

o Odpověď viz předchozí dotaz. Na webových stránkách fakulty v záložce 

Veřejnost – Služby lze najít detaily k pronájmům prostor a místností vč. 

podrobností. Nabídku se snažíme rozšiřovat podle poptávky. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky, proto bylo přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 17-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát FaF UK vzal na vědomí informaci o smlouvách o krátkodobém 

pronájmu prostor FaF UK uzavřených v roce 2023. 

 

https://www.faf.cuni.cz/Verejnost/Sluzby/Rezervace/


 

7. Různé 

Předseda AS FaF UK požádal o schválení zápisu z 34. zasedání AS konaného dne 20. 12. 2023, 

který měli členové AS FaF UK k dispozici k připomínkování a obdrželi jej s předstihem. 

 

Nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo tedy přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 17-0-0 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 34. zasedání AS konaného dne 20. 12. 2023. 

 

Předseda volební komise dr. Matouš následně předal informace o průběhu a výsledcích 

řádných voleb do Akademického senátu FaF UK. 

• Veškeré zápisy, dokumenty a konkrétní výsledky voleb byly zveřejněny v souladu 

s Volebním řádem AS FaF UK na úřední desce fakulty a ve veřejné části internetových 

stránek fakulty. 

• Poděkování spolupracovníkům, zejm. dr. Koulovi za technické zajištění elektronické 

verze voleb, členům volební komise a zástupcům studentské komory AS FaF UK za 

propagaci voleb mezi studenty, která vedla k rekordnímu počtu hlasujících studentů. 

o Pregraduální studenti: 548 hlasujících zvolilo 7 senátorů (a 7 náhradníků). 

o Postgraduální studenti: 63 hlasujících zvolilo 3 senátory (a 3 náhradníky). 

• Na podzim 2024 proběhnou volby do AS UK. 

• Očekávaná novelizace Volebního řádu AS FaF UK na základě podnětů voličů i Hlavní 

volební komise, zvažuje se zejména: 

o Umožnění vyslovení nesouhlasu s kandidaturou i elektronicky. 

o Přidání přirozené neslučitelnosti některých funkcí s kandidaturou (zástupci 

managementu fakulty). 

 

Doc. Krátký pogratuloval zvoleným senátorům a jménem stávajícího předsednictva AS FaF UK 

navrhl svolat následující zasedání senátu v termínu 13. 2. 2024 (úterý) od 14:00. Bude se 

jednat o dvě na sebe bezprostředně navazující zasedání. Na prvním bude ustanoveno nové 

předsednictvo a komise AS FaF UK, na druhém, již s účastí vedení fakulty, bude projednávána 

běžná agenda. 

 

Hlasování: 15-0-2 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát FaF UK určil termín dalšího zasedání na 13. 2. 2024 ve 14:00. 

 

Vzhledem k volbám nového předsednictva vyzval předseda AS FaF UK k zasílání návrhů na 

předsedu a místopředsedy senátu za obě komory k rukám končícího předsednictva. 

Nominace budou předběžně zveřejněny 12. 2. 2024 ve 12:00.  

Doc. Krátký zároveň vyzval zejména studentskou komoru ke komunikování s novými senátory 

a připomněl také informace ke jmenování členů komisí AS FaF UK. 

 



Doc. Krátký na základě několika podnětů z řad senátorů požádal vedení fakulty, aby na 

následujícím zasedání senátu představilo výstupy jednání komise pro kvalitu studia 

a navazující kroky.  

 

Hlasování: 17-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát FaF UK žádá vedení fakulty, aby na únorovém zasedání seznámilo 

AS s výstupy jednání komise pro kvalitu studia a navazujícími kroky. 

 

Prof. Šimůnek a doc. Roh poděkovali končícímu akademickému senátu za výbornou spolupráci 

s vedením fakulty a popřáli, ať se i senátu v novém složení nadále daří. Prof. Šimůnek podotkl, 

že se nový Volební řád AS FaF UK osvědčil a obavy, které zazněly při jeho projednávání, se 

nenaplnily. 

 

Doc. Krátký naopak poděkoval předchozímu i současnému vedení fakulty za spolupráci při 

naplňování cílů v nejlepším zájmu fakulty a senátorům za odvedenou práci. Zvláštní 

poděkování vyjádřil dvěma končícím senátorům za dlouhodobou a přínosnou práci – prof. 

Šatínskému a dr. Hošťálkové a také nepřítomným doc. Siatkovi a místopředsedkyni Anně 

Hanusové. 

 

Nebyly předneseny žádné další informace ani dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

Předseda AS FaF UK doc. Krátký poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání 

senátu v 17:10 h.  

 

 

Zapsala: Ivana Dvořáková 

Ověřili: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D., doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

V Hradci Králové dne 30. 1. 2024. 

 

 

  



Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 35. zasedání konaném dne 17. ledna 2024 

 

Usnesení 35-1: AS FaF UK schválil program 35. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 35-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 35-3: Akademický senát Farmaceutické fakulty Univerzity Karlovy v Hradci 

Králové projednal návrh předloženého Dodatku č. 2 ke Smlouvě o dílo 

uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED – BAK & SYNER“ 

a Univerzitou Karlovou a souhlasí s jeho uzavřením. 

Usnesení 35-4: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 35-5: AS FaF UK vzal na vědomí informaci o smlouvách o krátkodobém 

pronájmu prostor FaF UK uzavřených v roce 2023. 

Usnesení 35-6: AS FaF UK schválil zápis ze 34. zasedání AS konaného dne 20. 12. 2023. 

Usnesení 35-7: AS FaF UK určil termín dalšího zasedání na 13. 2. 2024 ve 14:00. 

Usnesení 35-8:  AS FaF UK žádá vedení fakulty, aby na únorovém zasedání seznámilo AS 

s výstupy jednání komise pro kvalitu studia a navazujícími kroky. 

Usnesení 34-9:  AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

 

Zapsal: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

Ověřila:  doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 


